
Generalforsamling i Bethania 
INDRE MISSION I HERLEV 

28. februar 2017 
Klokken 19:00: 

 
Dagsorden: 
 

1.  Indledning med andagt v. Gitte 
a. Gittes mor syg så det blev Karen Margrethe  

i. Salme 23 
2.  Valg af dirigent  

a. Christian Mølgaard valgt 
b. Generalforsamlingen er lovligt indvarslet. 

 
3. Valg af referent 

a. Kai Lund Valgt 
 

4. Formandens beretning for det forløbne år. 
Årsberetning 2017 

Det overordnede tema for Bethanias årsberetning har jeg kaldt for Guds trofasthed. 
Es. 54.10: For bjergene kan rokkes og højene vakle, men min troskab mod dig rokkes ikke, og min 
fredspagt vakler ikke , siger Herren, der viser sin barmhjertighed. 
Jeg synes 2016, har været et anderledes og et svært år. Vi har mistet mange mennesker, der havde 
hjemme her i Bethania og jeg har mistet min mor. Men gennem hele livet og når vi står ved livets 
afslutning, har det uendelig stor betydning at Gud er trofast. 
Den sang vi lige har sunget: Navnet Jesus blegner aldrig, har fået en speciel betydning for mig.  
Da jeg var gået i gang med at forberede årsberetningen, var jeg lidt i tvivl om, jeg skulle nævne dette 
her. Men så en aften zappede jeg over på en Norsk kristen Tv-kanal, og gæt lige, hvad sang der. Ja, det 
var igen den sang. Det tog jeg som et tegn på, at det skulle nævnes. 
Det var en sang, der havde betydning for min mor, Jeg har fået fortalt, at hun, da hun var helt lille og 
spurgt om valg af sang, sagde så sagde hun ofte de skulle synge "Name Jesu". Det var den sang jeg 
nynnede for hende, da hun lukkede sine øjne og forlod denne verden.  
Senere fandt jeg blandt flere af hendes bøger fandt De Unges Sangbog, som min mor havde fået af sine 
forældre i julen 1939. Der var skrevet en hilsen fra Hebr. 13.6. og på de bagerste sider var sangen 
Navnet Jesus skrevet, da den ikke fandtes i trykt form i sangbogen. 
Sangen siger noget om, at Gud er altid den samme. Ordene om Jesus holdt hele livet for min mor.  
For 14 dage siden, måtte vi tage afsked med min svigermor.  Det var også vigtigt for hende, at prædiken 
i kirken skulle være centreret om Jesu død og opstandelse, og være en appel til dem der kom til 
begravelsen.  
Det er det vigtigste, der kan ske for hver enkelt af os, at vi tager imod Jesus som den opstandne frelser 
og er med til at vise vej til ham for andre. 
 
Gud har også gennem tiden vist sin trofasthed overfor alle os, der har haft og har vores gang i Bethania. 
Derfor må vi også sige som der står i Hebr. 13.6. Derfor kan vi frimodigt sige: Herren er min hjælper, 
jeg skal ikke frygte, hvad kan et menneske gøre mig? Vi må til stadighed bede Gud vise os vejen frem 
for os, så dette sted også fremover kan være et sted, hvor mennesker møder Jesus som deres frelser og 
bliver bevaret i troen. 
 
Bønnen har altid haft en plads her i huset og det skal den absolut blive ved med. Vi kan nemlig intet 
gøre, uden Guds ledelse og velsignelse. Vi har fællesbøn ½ time inden alle tirsdagsmøderne, som Niels 
Mølgaard trofast står for og har gjort gennem mange år. Tak skal du have for det. Bethaniabønnen er 
ofte et fast punkt, ved de fleste af vore møder. Her er stor frimodighed til at nævne noget eller nogle, 
man gerne vil have der skal bedes eller takkes for. Den 2. torsdag i måneden er der 
formiddagsbedemøde, hvor der er folk, der samles og beder for Bethanias arbejde og os der kommer i 



 - 2 - 

Referat fra generalforsamling Herlev Indre mission d. 28/2 2017  Side 2 
 

Bethania. Hvis man har mulighed for at være med der, kan jeg absolut anbefale det. Det er en utrolig 
stor velsignelse og er med til at give frimodighed. 
 
Igen i år begyndte vores møder med en videotale med Henrik Højlund. Det er Bibelundervisnings-
udvalget, der har prøvet det eller som en slags pilotprojekt. Vi havde første gang i januar 2016. Det har 
været rigtig godt og en god løsning for møder hvor det kan være svært at få en taler til at komme, f.eks. 
til det første møde i januar eller august, efter sommerferien, så det er absolut et godt alternativ. Ved 
bibelundervisningsaftenerne gennemgås en tekst, i foråret 2016 var det Kolossenserbrevet og i efteråret 
2016 var det Johs. Åb. med en gennemgang af menighedsbrevene (til Effesos, Smyrna og Pergamon).  
 
Det næste programpunkt i år var Evangelisk Alliances Bedeuge, hvor der var et meget fint fremmøde i 
Bethania. Temaet for Bedeugen var enestående - Kristus alene, Skriften alene, Nåden alene, Troen 
alene. 
Ved Åben Bibelkreds, der afholdes 1. torsdag om måneden, var emnet for foråret 2016: 2. Peters brev 
1 - 3 og for efteråret 2016:  Ap. Gern. 1 - 4 og forsat i foråret 2017 med Ap. Gern. 5 - 8. Både ved disse 
møder og ved Fredagsmøderne, der holdes en gang månedligt, kommer en del mennesker, der ikke 
kommer til tirsdagsmøderne, det er jo fint og siger også noget om, der er en gruppe her som har brug for 
disse møder. 
 
Tirsdagsmøderne er stadig fordelt ud til Bibelundervisnings-udvalget, den første tirsdag i måneden 
og Bethaniaaften-udvalget, den sidste tirsdag i måneden. De tirsdagsmøder der er i mellem er det 
bestyrelsen, der står for planlægningen af. Kom meget gerne med taler og eller emneforslag. 
Bethaniaaftenerne har altid et emne, som i foråret 2016: Guds underfulde humor og livsglæde; 
Følgeskab med Jesus; Omsorg for sig selv og andre; Min anderledes livshistorie. I efteråret 2016 var det 
emnet: Treenigheden og i foråret 2017, altså nu er det også forskellige emner ligesom sidste forår.  
Det er nogle af de aftener, hvor der er størst fremmøde, af alle aldersgrupper. Det er gode aftener og 
spændende emner I vælger. Tak for det. 
 
Ved Bethaniaaftenerne lærer vi en ny sang, månedens sang, som bliver spillet og sunget igennem. Jeg 
synes det er superfint, vi kan få lov at lære nogle af de nye sange, fra Salmer og Sange. Filip Skjerning 
udfærdiger en liste, et halvt år frem, tak for det, over sangene. Listen bliver sendt rundt til de forskellige 
udvalg og mødelederteamet, så alle der skal være mødeledere, kan se hvilken sang, der skal synges den 
pågældende måned. Det er jo et privilegium, når vi både har nogle der kan spille og synge for.   
 
I sommeren 2016 flyttede vores pedeller, Maria og Morten og derfor skulle vi have nye pedeller i 
Bethania. Herdis og Kai Lund blev Bethanias nye pedeller og flyttede ind på 1. salen. Men først blev 
der lagt nyt gulv i hele stuen, i lejligheden. Det blev rigtig flot. De gamle var efterhånden meget skæve 
og ikke pæne mere.  
Vi er meget glade for at have dem som pedeller i huset og de er så vidt jeg ved også glade for at være 
her. 
I slutningen af maj måned, var vi på udflugt, som Kai og Herdis havde lagt tilrette. Vi begyndte til 
gudstjeneste hos Samuel Leth-Larsen i Nr. Jernløse og kørte derefter en tur og sluttede i Herdis og Kais 
sommerhus, hvor vi drak eftermiddagskaffe og spiste aftensmad. Det var et meget fint arrangement. 
 
Vi havde en dejlig weekend sammen, på Hvide Kilde, hvor vi også i 2016 havde Bethanialejr. Det var 
Ingolf Henoch Pedersen, der holdt bibeltimer ud fra Filiperbrevet, over temaet: Fuldfør løbet. Det var 
også ham der havde gudstjenesten om søndagen. Hvidekilde er jo et dejligt sted at være, men det er 
neget dyrt. Vi har derfor besluttet at vi fastholder at skulle derop, i efteråret 2017. Men så vil vi prøve at 
undersøge, om findes noget der er billigere, men stadig har samme standard. Et vigtigt kriterie er også at 
man stadig skal kunne køre dertil og hjem igen samme dag, uden det bliver for langt. Men nu må vi lige 
se. 
 
Ved Adventshyggen i 2016 var vi så heldige, at have besøg af Dukketeater duoen Lund. Det var 
spændende for både børn og voksne. Den 3. december var nogle nede på Herlev Torv og dele hæftet: 
24/12 ud sammen med invitationer til julehygge, mens andre sad her i Bethania og bad om, at der ville 
være nogle der ville modtage. Vi fik delt ud, men der kom ikke umiddelbart nogle folk med i Bethania, 
men vi ved jo ikke om det kan have en indvirkning, hvis materialet bliver læst, på et tidspunkt. 
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Vi har haft fornøjelsen af at der har været forskellige kunstnere der har prydet væggene her i mødesalen 
i Bethania. Det er dejligt og gør det på en måde hjemligt. 
Men det vigtigste er at vi også fremover i Bethania har et arbejde og en forkyndelse, der kalder og 
fastholder mennesker i troen på Jesus, som den opstandne frelser. 
 
 

 

5. Kort status fra de forskellige arbejdsgrene i Bethania (se bilag) 
a. 15 opgaver bliver varetaget af forskellige mennesker (udvalg) 

 
6. Drøftelse og godkendelse af formandsberetningen 

a. Glædeligt at der er kommet, nye med til åben bibbelkreds. 
b. Christian Mølgaard kunne ønske et børnearbejde. 

i. Vi må holde fast på fundamentet. 
c. Henrik Boje Jensen, det var rigtig godt at være med på gaden, der var en del samtaler 

med forskellige. Det er vigtigt at vi holder fast i at gå på gaden. 
d. Filip Skjerning, interessant med ”Messy church”Et godt koncept for alle 

aldersgrupper. 
e. Erik Eriksen, der kommer mange nye familier i området, gøre opmærksom på vores 

tilstedeværelse her i Herlev. Husk at byde hinanden og nye velkommen.  
f. Forslag om loppemarked. 
g. Lisa Jensen, loppemarked har vi haft, der kom nogen, arbejdet stod ikke helt mål 

med resultatet. 
h. Niels Mølgaard, tak til Karen Margrethe for arbejdet som formand. 

 
i. Beretningen godkendt 

 
7. Kassererens fremlæggelse af det reviderede og af bestyrelsen underskrevne regnskab 

 

ÅRSREGNSKAB FOR BETHANIA 2016       
Regnskabsperiode 01. Januar  - 31. December 2016         
Indtægter: 2016  2015  Diff. (tusinde) 

Gaver:      
Personlige gaver  33.900  34.667  -1 
Gavebreve  3.813  6.720  -3 
Gavebreve til renovering 1.500  1.500  0 
Testamentarisk gave 240.000    240 
Indsamlet ved møde (inkl. anonyme gaver) 4.992  2.497  2 
Indsamlet ved øvrige møder 1.100  751  0 
Gaver i alt: 285.305  46.135  239 

      
Øvrige indtægter:      
Husleje fra Bethanias Unge 9.000  9.000  0 
Husleje fra 1. sal 47.100  39.600  8 
Udlån af Bethania 3.250  3.500  0 
Kaffekasse 5.311  5.439  0 
Familielejr 13.855  12.100  2 
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Tips og Lottomidler  684  682  0 
Momskompensation 7.506  7.842  0 
Diverse 3.239  1.110  2 
Øvrige indtægter i alt: 89.945  79.272  11 

Indtægter ialt: 375.250  125.407  250 
      

Udgifter: 2016  2015   
Drift:      
Ejendomsskat 4.845  4.765  0 
Vand 4.282  4.894  1 
Forsikring 6.778  6.477  0 
Gas 24.730  25.053  0 
El 8.835  11.708  3 
Vedligeholdelser m.m. 23.396  5.319  -18 
Udgifter vedr. lejlighed 67.725  30.507  -37 
Nyanskaffelser 1.393  5.796  4 
Drift i alt: 141.983  94.519  -47 

      
Øvrige udgifter:      
Familielejr 22.415  20.689  -2 
Adventsmarked, hygge og jul 358  659  0 
Arbejdslørdag 0  740  1 
Renholdelse 141  328  0 
Kaffe/te, saft 4.442 4.140 0 
Lys, servietter og blomster 3.089 3.933 1 
Gaver 2.233 2.499 0 
PC, tryksager og porto 2.576  2.081  0 
Hjemmeside 348  393  0 
Kørepenge mv. til talere 4.323  4.626  0 
Annoncer 8.063  7.248  -1 
Gebyr drift 100  100  0 
Diverse 2.352  3.949  2 
Øvrige udgifter i alt: 50.441  51.383  1 

Udgifter i alt 192.424  145.903  -47 
      

Årets resultat 182.826  -20.495  203 
      

Uddeling til Københavns IM   100.000   
Uddeling til Indre Mission   20.000   

Samlet indvirkning på Likvid beholdning 182.826  -140.495   

Aktiver: 2016   
- Kasserer kassen 5.594,50   
- Udlægskasse pedel 2.412,00   
- Indestående driftkonto 314.416,25   
Likvid beholdning 322.422,75   
    
Tilgodehavender 0,00   
"Lån" - forudbetalte gavebreve primo 
2016 1.500,00   
Forudbetalt husleje primo 2016 3.300,00   
Aktiver i alt: 327.222,75   
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Passiver:    

    
- Kasserer kassen primo 2016 3.275,00   
- Udlægskasse pedel primo 2016 2.242,50   
- Indestående driftkonto primo 2016 138.879,10   
Tilgodehavende primo 2016 0,00   
Beholdninger primo 2016 144.396,60   
    
"Lån" - forudbetalte gavebreve ultimo 
2016 0,00   
Forudbetalt husleje 0,00   
Årets resultat + uddelinger 182.826,15   
Passiver i alt: 327.222,75   

    

    

    
Laybourns Legat 2016    

    
Hovedstol på 10.000 kr. er bundne midler. Det 
resterende beløb kan benyttes af Bethanias Unge 
(IMU) til f.eks. Lejre, ledertræning, kurser mm. 

  

- Udbetalings konto 17.241,16 
Indestående pr. 01-01-2016: 17.241,16   
    
- Gebyrer 0,00   
- Renter 0,00   
- Udbetalinger 0,00   
    
- Udbetalings konto 17.241,16   
Indestående pr. 31-12-2016: 17.241,16   

 
8. Drøftelse og godkendelse af regnskabet 

a. Der var opklarende spørgsmål 
b. Det er en god ide at annoncerer i Herlev Bladet 
c. Lisa Jensen, Bethania lejren det er ok at give de penge ud, som Bethanialejren koster. 
d. Man kan give gaver via netbank, det letter Kasserens arbejde. 
e. Kaffe penge 100,‐ kr. pr halvår i netbank 

 
9.  Indkomne forslag 

a. Mulighed for at oprette et børnekor? Det kunne være naturligt om Filip Skjerning og 
eventuelt Bente Madsen og/ eller Else Mølgaard blev inddraget.  
Så vidt vi ved, er der ikke børnekor ved nogen af kirkerne i Herlev. 

i. Filip synes det er godt med et børnekor, om han selv har resourcerne ved han 
ikke. 

b.  At der sættes et glasskab op nær stoppested/vejen om Bethania. 
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i. Husk at se på hvad der lovligt 
 

ii. Forslagene er givet videre til bestyrelsen 
 

10. Valg til bestyrelsen: 
a. På valg er: (Afstemning skriftlig) 

i. Else Mølgaard (modtager genvalg) 31  
ii. Kai Lund (modtager genvalg) 31 
iii. Karen Margrethe Laursen (modtager genvalg) 30 

b. Valg af suppleanter: 
i. På valg er: 
ii. Filip Skjerning (opstiller) 14 = 1. suppleant 
iii. Jonas Kjøller‐Rasmussen (modtager genvalg) 13 = 2. Supleant 

c.  Valg af revisor og revisorsuppleant: 
i. Preben Schousboe (modtager genvalg) Genvalgt 
ii. Ely Jensen (modtager genvalg) Genvalgt 

 
11. Fastsættelse af mindste stemmegivende bidrag: 

a. Bestyrelsen foreslår: 100 kr. Vedtaget. 
 

12. Eventuelt 
a. Martha – har et spørgsmål omkring batteri lys i stedet for levende lys. Der er nogen 

der ikke kan tåle levende lys. Bestyrelsen ser på dette. 
 
   13. Afslutning v. Bente     
  Vi er skabt til fælleskab ”Prædikeren 4,12”. Vi er forskellige, men sammen er vi stærke. 

Vi kan bidrage med forskellige ting til vores fælleskab. Snefnug skal være mange for at 
virke. Der er aldrig ens år, nogen gange vokser det og andre tider skrumper det lidt, men vi 
har alligevel en masser at give til hinanden. Vi har brug for hinanden og vi kan ikke klare det 
alene. 

  
 
 
Christian Mølgaard 
 
 
Kai Lund 
 


